
 
Zápis ze 195. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 22. 6. 2010 v Opavě 
 
 

Přítomni:  Vaněk, Janiš, Čermák, Štefek, Sedlář, Řihák, Siostrzonek, Římovská, Rojík, 
Brázdil, Fidler, Urbanec 

Omluveni:  Kolibová, Mrověcová, Vojtal, Botlík, Veselý, Miškus, Mamula, Čmiel, 
Harasimová 

Neomluveni: Bednařík 

Hosté:  Ţáček, Ramík 

  
 
 

PROGRAM: 

 

1.  Legislativní záležitosti 

a. VII. Změny stipendijního řádu Slezské univerzity v Opavě 

b. VI. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě 

 

2.  Různé 

 

 

 

 

Předseda AS SU Vaněk přivítal přítomné senátory a hosty na zasedání Akademického 
senátu, zahájil zasedání, seznámil přítomné s programem jednání a konstatoval, ţe senát 
není usnášeníschopný.  
 

1. Legislativní záležitosti 

a) VI. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě 

 

Předseda Vaněk poţádal rektora o předloţení materiálů. 

Rektor: Jedná se o záleţitosti, které souvisí s otázkami studia. Ve statutu jde o vloţení 
nového odstavce 7 a změnu článku 26 týkajícího se poplatků. Pro srovnání předkládáme  
i původní znění statutu. Tyto změny připravilo oddělení prorektora Ramíka. 

 

Diskuze: 

Janiš: K odst. Z čl. 1 - navrhuji vyškrtnout „s psychologickými a psychiatrickými poruchami“. 
Domnívám se, ţe tato porucha můţe být tak závaţná, ţe se s některými obory vůbec 
neslučuje. Mohlo by se doplnit slovo „zejména“, aby se nevylučovaly některé poruchy. 

Rektor: Je řada oborů, kde jsou nutné určité zdravotní předpoklady. Za zákona vyplývá,  
ţe pokud tomu tak je, musí být zveřejněny v podmínkách pro přijetí v dostatečném předstihu. 



Navrhuji tedy materiál doplnit o slovo „zejména“, jelikoţ můţe jít o člověka, který trpí např. 
epilepsií a mohl by poţadovat sloţení přijímací zkoušky např. v přítmí apod. 

Ramík: Souhlasím s navrhovaným doplněním. 

Urbanec: V materiálu je uvedeno „zkouška můţe být modifikována“, coţ k ničemu univerzitu 
nezavazuje. 

Sedlář: Jaké potvrzení musí mít? Nejde spíše o doporučení? 

Římovská: Domnívám se, ţe by mělo být specifikováno jako „potvrzení ošetřujícího lékaře“ 
ne „praktického“. 

Urbanec:k bodu 9 – sniţování poplatků – je uvedeno, ţe ke sníţení můţe dojít na základě 
studijních výsledků. Zda by nebylo vhodnější uvést po splnění 60 kreditů. Myslím si, ţe 
pokud chce někdo úlevu na poplatcích, měl by splňovat více kreditů. 

Sedlář: Rektor můţe v rámci svých pravomocí rozhodnout o sníţení, nejedná se  
o automatický nárok. 

Rojík: V čl. 26. odst. 9 písm. c) chybí věta „při splnění všech studijních povinností“. 

Ramík: Vzniklo nedopatřením při úpravě textu, bude doplněno. 

Janiš: V čl. 9 odst. a) aţ f) , kde se hovoří o průměrech - je myšlen váţený průměr? 

Ramík: Ano, takhle je to myšleno. 

Janiš: Vrátil bych se k otázce potencionálních uchazečů se smyslovým postiţením – jsme  
po materiální stránce připraveni na všechny uchazeče s takovými postiţeními? Tak jak jsme 
připraveni na neslyšící,  nevidomé či tělesně postiţené? 

Ramík: Hovoří se zde, ţe můţe poţádat, ne, ţe je to nutné. V současné době se tato 
problematika řeší v jednom rozvojovém projektu. Zatím tedy nejsme připraveni a asi nikdy 
nebudeme připraveni na všechny formy postiţení. Pokud tedy nebudeme schopni poskytnout 
podmínky těmto studentům, nebudeme takovýmto studentům studium umoţňovat. 

Sedlář: V původním znění Statutu je 8 bodů, nyní je navrhováno 9 bodů. 

Ramík: Některé body jsou více rozvedeny neţ v původním znění. Podstata ale zůstala 
stejná, jsou zde přidány odkazy na jednotlivé zákony. 

Vaněk: Vedení SU posoudí všechny tyto připomínky a případně návrh zmodifikuje. Materiál 
bude předloţen na příštím řádném zasedání AS SU. 

 

b) VII. Změny stipendijního řádu  Slezské univerzity v Opavě 

 

Rektor: Jedná se zde o změnu formulací, kdy v původním znění se mluví o sociálním  
a ubytovacím stipendiu. Nyní se mluví o stipendiích obecně, která se vyplácejí pouze 
bezhotovostně. 

Ramík: K bezhotovostnímu vyplácení stipendií se přistoupilo i z toho důvodu, ţe v dnešní 
době jiţ má téměř kaţdý student zřízen svůj účet, kam je moţné stipendium převádět.  
Na druhou stranu pro univerzitu tato forma výplat zjednodušuje jiţ tak náročnou agendu.  

 

Diskuze: 

Nikdo ze senátorů nevznesl ţádnou připomínku. 

 

2. Různé 



 

a) Záležitost pana Klapky 

Mgr. Siostrzonek, Ph.D. informoval senátory o probíhajícím šetření této záleţitosti. 

b) Účast na AS SU 

Janiš: Uvítali bychom předběţné určení termínů konání Akademického senátu  
na období např. půlroční. 

Vaněk: Můţeme zkusit navrhnout semestrálně konání AS SU. Dohoda je taková, ţe 
kdo se neomluví jeden den dopředu do 12,00 hodin před konáním AS SU – je 
neomluven. 

Čermák: V případě, ţe se nemohou z časových důvodů dostavit do Opavy senátoři 
z Karviné, není moţné pouţít multimediální přenos (videokonferenci)? 

Vaněk: Jedná se o vhodnou formu jednání. Bylo by dobré zváţit i další formy 
hlasování. Muselo by dojít ke změně jednacího řádu.. 

c)  

Rektor: Nyní vstupujeme do období nazývaného „obdobím rozpočtové odpovědnosti“, 
tedy do období komplikovaného co se týče financí. Mění se kritéria hodnocení 
vysokých škol, sniţuje se počet přijímaných studentů. Lze tedy očekávat určité 
problémy. Dalším problémem je výrazný pokles populační křivky. Příští léta, které 
univerzitu čekají budou velmi komplikované 

 

d) Zahájení Akademického roku 2010/2011 

Rektor: Zahájení Akademického roku 2010/2011 by mělo být v Karviné. SU měla 
zájem uspořádat celorepublikové zahájení Akademického roku, coţ podléhá 
schválení České konference rektorů. Zájemci byli dva. Zahájení bylo pro tento rok 
svěřeno Plzeňské univerzitě. SU bude zahájení svěřeno pro rok 2012, kdy si budeme 
připomínat 20 let SU. 

e) Pronájem prostor Města Opavy 

Siostrzonek: Měl bych prosbu směrem k vedení ohledně neobnovení smlouvy  
o bezúplatném pronájmu prostor Minoritu a ostatních sálů. 

Rektor: Tato záleţitost byla projednávána na poradě vedení. Budu o tomto jednat 
s primátorem Stanjurou. Zvaţujeme také moţnost, ţe v průběhu letošního nebo 
příštího roku by se upravila posluchárna na Hauerově ulici, coţ by byl prostor  
dostačující pro konání akcí. Pokud by tedy nedošlo k dohodě s městem, byly by tyto 
aktivity přesunuty tam. Šlo by spíše o zkulturnění, ne o nějaké rozsáhlé stavební 
úpravy. 

 

 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat  21. 9. 2010 ve 13.00 hodin 
v Opavě. 

 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 22. 6.  2010 


